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Weergeven Bewerken Opvolgen

'Nooit meer bankensteun!'
Geplaatst door Hans Roodenburg op 3 oktober, 2012 - 15:15
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De noodzakelijke splisting van banken in een consum enten- en een zakendeel komt een heel klein stapje dichterbij.

Vroeger was alles beter. Nou ja, alles? Maar in ieder geval wel de organisatie van ons bankwezen. Toen waren het betalingsverkeer en het beheer van onze

spaargelden toevertrouwd aan oersolide instellingen als de Postcheque- en Girodienst  en de Rijkspostspaarbank , alsmede andere spaarbanken zonder

winstoogmerk zoals de Nutsspaarbank. Bonussen waren daar ondenkbaar. En in plaats van staatssteun leverden de eerste twee genoemde instellingen - die

waren ondergebracht bij het toenmalige staatsbedrijf der PTT   - ook nog eens een positieve bijdrage aan de schatkist. Kom daar nu eens om met amechtig

aan het overheidsinfuus liggende instellingen als ABN-AMRO en ING.

De huidige financieel-economische malaise is voor een belangrijk deel toe te schrijven aan onverantwoordelijk gedrag van grote banken onder het motto: de

winst voor de bankier en het verlies voor de belast ingbetaler . Een schoolvoorbeeld van moral hazard, en daar moeten we vanaf. Een grote stap in de

goede richting zou zijn het splitsen van de banken in een consumentendeel en een zakendeel, of scherper gesteld: in nutsactiviteiten en casinopraktijken. Ik

heb daar op deze site al herhaaldelijk voor gepleit .

Het zal geen verbazing wekken dat de bankensector mordicus tegen splitsing is, want dat zou een grotere afstand tot het overheidsinfuus scheppen. Maar een

adviescommissie van de Europese Commissie is nu zover dat bankensplitsing niet langer taboe is. Gisteren verscheen Herman Wijffels, lid van die

adviescommissie, in Nieuwsuur  om een en ander toe te lichten. Al snel bleek dat de soep niet zo heet wordt gegeten als zij wordt opgediend. Alleen als het

percentage activiteiten met een hoog risico een bepaalde drempel overschrijdt zou er gesplitst moeten worden. Volgens Wijffels zouden de grote Nederlandse

banken dan - mogelijk met uitzondering van ING - naar alle waarschijnlijkheid de dans ontspringen.

De voorstellen van de adviescommissie zijn in 'Europa' niet met gejuich begroet . Zowel bij eurocommissaris Barnier van financiële diensten als bij de

voorzitter van de betrokken commissie in het Europese Parlement was sprake van een lauwe ontvangst, en dat is nog voorzichtig uitgedrukt. Dit heeft alles te

maken met de enorme kracht van de bankenlobby. Ook in Nederland is die lobby een factor van betekenis. Onze eigen minster Jan Kees de Jager reageerde

dan ook - met overigens weinig overtuigende argumenten - afwijzend op het splitsingsvoorstel (zie de uitzending van Nieuwsuur). Maar deze minister heeft

gelukkig - naar het zich laat aanzien - zijn langste tijd gehad in de Haagse politiek.
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